



Y's MEN INTERNATIONAL

REGION DANMARK

Erritsø Y's Men's Club

Referat fra ordinær generalforsamling i Erritsø Y's Men's Club mandag den 12. juni 2023 i Erritsø Sognehus.

Præsidenten bød velkommen til aftenen, og holdt derefter en kort tale til Jette og Erik i anledning af deres hhv. 75-års og 80-års fødselsdage og gav dem klubmedlemmernes gave.

Vi sang nr. 326 "Nu blomstertiden kommer..." efterfulgt af toastmasterens indledning.

Efter en god middag, kaffe og tærter, som Jette og Erik gav i anledning af deres fødselsdage, sang vi nr. 325 "Det dufter lysegrønt af græs..." og præsidenten meddelte følgende:

1: Info vedr. regionskonferencen: Skattestyrelsen påpeger, at Region Danmarks love og vedtægter ikke overholder betingelserne i Ligningslovens vedr. skattefradragsreglerne. Derfor er der behov for ændringer i love og vedtægter, som vil blive behandlet på regionskonferencen, så der kan gives fradrag for regionens projekter.

2: Temaet for klubåret 2023-2024 er: Vi har et godt tilbud om et attraktivt fællesskab og masser af meningsfuldt, frivilligt arbejde.

3: De 6 regionsprojekter til 2023-2024 er:

ENSONHED OG FÆLLESSKAB

SCOUTING IN SCHOOL I NAMIBIA

RECYCLE SHOP I SOFIA, BULGARIEN

UNGE FOR FÆLLESSKAB I GJAKOWA, KOSOVO

ISILERING AF SAFE HOUSE I SOFIA, BULGARIEN

TRÆNINGSAKTIVITETERI ORGANISATIONEN SOTERI DET VESTLIGE UNGARN

4: Fra Diakonhøjskolen har vi fået et takkebrev for de 5.000,- kr., vi har støttet skolens Internationale linje med.

Herefter begyndte generalforsamlingen.

Deltagere: Alle klubbens 26 medlemmer var mødt frem.

Alle udvalgenes skriftlige årsberetninger og bilag vedr. indkomne forslag var sendt ud til medlemmerne sammen med indkaldelsen til generalforsamlingen.

| | Dagsorden | Referat |
|----------|-------------------------------|---|
| A | Valg af dirigent | Valgt blev Niels Hejslet, der konstaterede, at generalforsamlingen var lovlig indkaldt. |
| | | |
| B | Præsidentens beretning | Præsidenten gav udtryk for, at det har været et generelt godt klubår. Vi har fået 4 nye medlemmer, der er |

| | Dagsorden | Referat |
|----------|---|---|
| | | kommet med nye tanker og ideer. Dejligt. Hun takkede for, at hun måtte være vores præsident og takkede for opbakningen. Beretningen blev godkendt. |
| | | |
| C | Skatmesteren aflægger det reviderede regnskab | Det reviderede regnskab for 2022 blev behandlet og godkendt på klubmødet den 6. februar 2023. Skatmesteren nævnte, at regnskabet viser gode takter. Overskuddet er ca. 4.200,- kr. i første halvår. Leif mente, at man i forbindelse med budgetlægning for Brovadvej 7 burde indtænke kontering af alle udgifter, der vedrører Genbrug. |
| | | |
| D | Forslag til budget for indeværende regnskabsår og fastsættelse af kontingent for det kommende klubår | Budgettet for indeværende regnskabsår blev ligeledes behandlet og vedtaget på klubmødet den 6. februar 2023. Der blev stillet følgende spørgsmål: Hvorfor er budgettet for programlægning/ mødeomkostninger sat ned til 8.000,- kr., og det udløste flere bemærkninger. Der var ønske om mulighed for at få talere til højere honorar. Det blev foreslået, at vi ved det kommende offentlige møde har spisning for klubbens medlemmer og derefter gæster til kaffebord. Der blev spurgt, om man er opmærksom på et samarbejde med KFUM og KFUK og spejderne i Fredericia, og hertil lød svaret, at det er man. Leif mente, at de penge, der var tilbage på budgettet efter det offentlige møde 6. nov., skal gives til MAF. |
| | | |
| E | Udvalgsformændenes beretninger | Alle udvalgsberetninger blev taget til efterretning. |
| | a) Programudvalget | Der blev fra udvalgets side spurgt, om vi er tilfredse med programmet. Bemærkninger hertil: Vedr. pengeuddelingen: Talerens foredrag var for langt, så donationsmodtagerne af tidsmæssige grunde ikke havde mulighed for at fortælle om deres arbejde. Der blev opfordret til at komme med forslag til møder, og der blev givet udtryk for, at vi har haft mange gode møder. |
| | b) Presse-, medlems- og Web udvalget | Formanden for udvalget nævnte, at Persondatoforordningen havde været et mareridt, men nu er der ved at være styr på tingene. |

| | Dagsorden | Referat |
|-----------|--|---|
| c) | Aktivitets- og genbrugsudvalget | Intet at bemærke. |
| d) | Serviceudvalget | Ingen bemærkninger. Se også punkt G1. |
| e) | BF - WO-udvalget | Der blev spurgt om, hvor længe vi forventer at blive ved med at samle frimærker. Ruth: Vi bliver ved, så længe der er frimærker. Niels: Iflg. Distriktet er der stadig penge i frimærker. Bent var ikke enig i, at der er god økonomi i frimærker. |
| f) | Husudvalget | Formanden gav udtryk for, at det var et let udvalg at være med i. Der har været nogle utætte ventiler i fjernvarmeanlægget, som har givet varmetab, men det er nu rettet. |
| g) | Arkivudvalg | Formanden gav udtryk for, at alt nu bliver digitaliseret, men hun var ked af, at alt det historiske materiale skulle smides ud. Der var forslag om, at f.eks. scrapbøger kunne tages frem hver 5. år i forbindelse med klubbens jubilæumsdato. Der blev nedsat et ad hoc-udvalg bestående af Ellen W. og Lene, som vil foretage en sortering af materialet. |
| | | |
| F. | Valg af 2 bilagskontrollanter | Jens Christian Bruun-Toft er valgt for yderligere 1 år og Arne Friis blev valgt for 2 år. |
| | | |
| G. | Indkomne forslag G1: Forslag indsendt af Serviceudvalget: Forlængelse af møderne G2: Forslag indsendt af Presse-, medlems- og Web-udvalget: Vedtægtsændringer | Alle tre forslag kan vedtages på et almindeligt klubmøde. Ønsket om udvidet mødetid blev drøftet. Der var forskellige meninger, men man besluttede i en prøveperiode at begynde møderne med velkomst ved præsidenten, bordvers, spisning og derefter indledning - og i øvrigt være lidt fleksible. Det nye præsidium vil tilrette toastmasterplanen og ordningen evalueres på det interne møde den 20. november Vedtægtsændringerne blev debatteret. Opstillingen var ikke helt let at gennemskue. Praksis med at tilmelding og betaling ved arrangementer sker til skatmesteren bør også medtages i vedtægterne. Der var ønske om, at de enkelte ændringstekster blev sat op overfor de nuværende tekster, så ændringerne |

| | Dagsorden | Referat |
|-----------|---|--|
| | G3: Forslag indsendt af Presse-, medlems- og Web-udvalget: Ny velkomstfolder | <p>blev tydeligere - og gerne med blå og røde farver.</p> <p>Vedtægtsændringerne vil blive behandlet igen på det interne møde den 20. november, og der vil blive udsendt nyt materiale.</p> <p>Velkomstfolderen vil ligeledes blive taget op på det interne klubmøde den 20. november.</p> |
| H. | Eventuelt | <p>Ellen foreslog, at vi ved kommende generalforsamlinger og evt. interne møder kan se alle udsendte bilag som elektronisk fremvisning, så vi ikke alle behøver selv at printe samtlige bilag.</p> <p>Lene og Arne vil gerne have en evaluering af madprisen, hvilket også vil ske på det interne klubmøde 20. nov.</p> <p>Ellen foreslog samkørsel, når der er arrangementer uden for Sognehuset.</p> |
| | | |

Generalforsamlingen sluttede med, at præsidenten takkede dirigenten for at styre os gennem dagsordenens punkter.

Herefter var der præsidiøverdragelse.

Bodil Bruun-Toft
Referent
13. juni 2023

Godkendt af:
Niels Hejslet, dirigent
14. juni 2023

Godkendt af:
Kirsten Rasmussen, præsident
14. juni 2023